
 
   

 
Testimonio para del Comite Entero en la Audiencia de Supervisión del Desempeño 

Martes 9 de marzo 2021 
  
To: DC Council Committee of the Whole, Chairman Phil Mendelson, Committee of the Whole Members, 

and Committee of the Whole Staff 

From: Leydi Mendez Salinas, Mama Líder con PAVE de la Zona 1 

Date: 9 de marzo 2021 

 

Buenos días, presidente Mendelson y miembros del Consejo de DC. Mi nombre es Leydi Mendez y soy 

mamá de 2 maravillosos niños que asisten a Capitol Hill Montessori, y residente de la zona 1.  También 

soy miembro con Padres  Amplificando Voces en Educación (PAVE) en la Mesa Directiva de Padres 

Líderes de la Zona 1 y Padres Líderes latinos. 

 

En el presupuesto del año fiscal 2021, vimos muchas inversiones importantes en las prioridades de los 

padres, que incluyen un aumento de $4 millones para el aprendizaje socioemocional y aumento de $5 

millones para fondos de emergencia para el cuidado infantil. ¡Gracias, esas fueron inversiones 

importantes para nuestros niños especialmente durante estos tiempos difíciles! Hoy testifico ante 

ustedes porque necesitamos un aumento de 106 millones de dólares para financiar completamente el 

UPSFF (financiamiento por alumno). Esto es importante para mi familia porque, considero que las 

escuelas necesitan los recursos y todos los materiales que son necesarios para que los niños tengan una 

educación digna. Yo puedo dar un ejemplo de lo complicado que es intentar obtener estos recursos. En 

la escuela de mis hijos la cual es Montessori,  gran parte de la educación se basa en los materiales, los 

cuales son específicos dependiendo la edad del niño, adicionalmente son algo costosos. Desde que mis 

hijos han estado en esta escuela he sido testigo de los proyectos en las cuales hemos tenido que 

participar los padres para recaudar fondos para la escuela, cada año existen actividades en donde nos 

invitan a hacer donaciones con el fin de que estos fondos sean destinados para la educación de los 

estudiantes , considero que entre padres, maestros y directores de las escuelas estamos luchando por 

alcanzar una educación plena y que sea lo suficientemente de buena calidad pero también pienso que si 

ustedes nos pueden apoyar, todo este sueño se puede hacer realidad y los mas beneficiados seran 

nuestros niños. 

 

Gracias por dejarme testificar y compartir lo que yo quiero ver para nuestros niños de esta ciudad. Tengo 

la esperanza de que este año va hacer un año de grandes cambios y uno de ellos serán los fondos que 

estamos solicitando hoy en esta audiencia. 

 

Sinceramente, 

Leydi Mendez-Salinas 

Mama Lider de la Zona 1  



 
   

 
 

Testimony for the Committee of the Whole Performance Oversight Hearing 
Tuesday March 9, 2021 

  
To: DC Council Committee of the Whole, Chairman Phil Mendelson, Committee of the Whole Members, 

and Committee of the Whole Staff 

From: Leydi Mendez Salinas, PAVE Parent Leader in Ward 1  

Date: March 9, 2021 

 

Good morning Chairman Mendelson and members of the Committee of the Whole. My name is Leydi 

Mendez and I am a proud parent of 2  children that attend Capitol Hill Montessori in Ward 1. I also serve 

with Parents Amplifying Voices in Education (PAVE) on the Parent Leaders in Education Board in Ward 1  

and LatinX Parent Leaders. 

 

In the Fiscal Year 2021 budget, we saw many important investments in parent priorities, including an 

increase of almost 4 million dollars to social emotional learning and an increase of 5 million dollars for 

emergency child care funding. Thank you, those were important investments for our children!  

 

Today, I am testifying before you because we need an increase of 106 million dollars to fully fund the 

UPSFF (per pupil funding). This is important for my family because, I believe that schools need the 

resources and all the materials that are necessary for children to have a good education. 

I can give an example of how difficult it is to try to obtain these resources. In my children's school which 

is Montessori public school, much of the education is based on the materials, which are specific 

depending on the age of the child, additionally they are somewhat expensive. Since my children have 

been in this school I have witnessed the projects in which parents have had to participate to raise funds 

for the school, every year there are activities where they invite us to make donations so that these funds 

are destined for the education of students, I believe that between parents, teachers and school directors 

we are fighting to achieve a full education that is of sufficiently good quality but I also think that if you 

can support us, this dream can be made a reality and the most benefited will be our children. 

 

Thank you for letting me testify and share my vision for our children’s education in DC. I am hopeful that 

this year will be a year of great changes and one of them will be the funds that we are requesting at this 

hearing today. 

 

Sincerely, 

Leydi Mendez-Salinas 

Ward 1 PAVE Parent Leader 

 


